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pro rodiče, žáky, pedagogy a přátele ZŠ v Řečanech nad Labem 
 

šk. rok 2018 – 2019 / č. 64 / vydáno 23. května 2019 
 

Vážení rodiče, 

     dostává se Vám do rukou již 64. číslo našeho Zpravodaje.  

Opět Vás budeme informovat o akcích, které už proběhly nebo se v nejbližší době uskuteční na naší 

škole.  

      

                                       Mgr. Jana Vohralíková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Důležitá data  
  1.   6. 2019                           MDD 

19.   6., 20.  6.  2019              Paleta – ekologické programy - 1.st. 

28.   6.  2019                          Ukončení 2. pololetí   

 29.   6. -  1. 9.  2019               Hlavní prázdniny  
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Školní družina 

Ohlédnutí zpět   

                                                                                                                       

 ÚNOR 
 

     20. února proběhl ve všech odděleních družiny KARNEVAL. Tentokráte na téma ZVÍŘÁTKA.  

Společně jsme si užili řadu soutěží a tanečních her. Vyhodnoceny byly nejzdařilejší masky.  
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 BŘEZEN 
 

NÁVŠTĚVA KNIHOVNY 

     

     V průběhu měsíce března navštívila všechna oddělení školní družiny knihovnu v Řečanech n.L. 

Slečna knihovnice si pro děti připravila programy na různá témata. 

 

I. oddělení - téma   

        Kamil neumí lítat 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

II. oddělení -  téma O ztracené ponožce               III. oddělení - téma Pohádek není nikdy dost. 

 

               
 

 DUBEN 

DEN ZEMĚ 

     11. dubna proběhl na naší škole program ke Dni Země.  

Zapojila se i školní družina. Připravila pro děti tvořivou dílničku. 
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VELIKONOČNÍ JARMARK se uskutečnil 16. dubna.Ve školní družině jsme připravili tvořivou 

dílničku a prodejní výstavku keramiky a velikonočních dekorací. 
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Jiřina Andrlová 

 

 
 

 

 

 Zprávičky z mateřské školy Řečany nad Labem 
                      
     Nový rok jsme začali ve školce povídáním o zvířátkách v lese,  

jak se v zimě mají, co mají rády k snědku a jak bychom jim my,  

lidé, mohli v tomto období pomoci. Spoustu nových a zajímavých věcí 

nám o nich řekli manželé Machovi, kteří nás ve školce navštívili a kterým tímto moc děkujeme  

za krásnou a přínosnou návštěvu. Děti jim jako poděkování nakreslily nádherné obrázky.  

     12. února nás s „Jezinkami“ navštívila naše milá Víla Srdíčková. Děti se těší nejen na její pohádky, 

ale i na její razítko, které nám všem obtiskne po představení na ruku. Už jenom my víme, že je 

„kouzelné“ a tomu, kdo ho má na ruce, splní jedno jakékoli přání! Kromě Jezinek jsme na začátku roku 

zhlédli i „Pohádku dračí aneb trable s princeznou“ od herců divadla Pernštejni a během jara jsme 

přivítali ve školce i další naše oblíbená divadélka – Kozlík a Šeherezádu. 

     13. února se nám školka zachvěla v základech – ano, přišel dlouho očekávaný a oblíbený 

KARNEVAL!!!  Jakoby mávnutím kouzelného proutku se všechny děti změnily v kouzelné bytosti, ale 

byla tu i zvířátka a řemeslníci. Nejprve proběhla přehlídka všech masek, a že bylo na co koukat! Všichni 

jsme si užili závodů a soutěží, ve kterých vyhráli všichni! Po důkladném občerstvení a zahnání žízně 

jsme si všichni „zařádili“ v rytmu veselých písniček, prostě nás celý den provázelo veselí a dobrá 

nálada. 

     Zvláštním zážitkem pro děti, ale i pro učitelky, byla návštěva p. Ludmila Schürrerové. Prožili jsme 

muzikoterapii, při které jsme vyslechli neuvěřitelné zvuky hudby a mohli si i vyzkoušet neznámé 

hudební nástroje. Některé nám p. Schürrerová nechala ve školce, abychom měli čas se s nimi důkladně 

seznámit a vyzkoušet. 
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     Obě dvě oddělení opět jako každým rokem navštívila slečnu Káťu Šandovou v knihovně, kde si 

mohly děti prohlédnout knihy a mohly si jich pár zapůjčit do školky na čtení k odpočinku. Jinak k nám 

Káťa nadále chodí každý měsíc s novou pohádkou, o které si povídáme, a děti k ní potom nakreslí 

obrázek. Tyto obrázky mohou vidět rodiče i veškerá veřejnost, protože bývají vystavené po celém 

prostoru obecního úřadu a knihovny. 

     Jako každý rok, tak i letos, nás navštívily děti a jejich paní učitelka ze ZUŠ v Přelouči a zahrály nám 

nádherné skladbičky na klavír. Naše děti si je poslechly a hodně hlasitě zatleskaly! Však mezi nimi mají 

spoustu kamarádů, kteří také chodili do naší školky, o to větší radost jsme měli z jejich návštěvy. 

     Každý ví, že v sousedství naší školky je tiskárna, ale už málokdo ví, jak a s čím se v ní pracuje a co 

se v ní vůbec vyrábí. Pan Sobotka naše děti tiskárnou provedl, ukázal nám velké a neznámé stroje a také 

jsme se o nich dozvěděli, k čemu slouží a co se na nich tiskne. Děti ho poslouchaly s nadšením a také 

pak p. Sobotku zasypaly otázkami, na které samozřejmě dostaly odpovědi. Odcházeli jsme s nádhernými 

obrázky zvířátek. 

     S pomlázkami a dárečky navštívili předškolní děti Komunitní dům v Řečanech nad Labem. Děti se 

pro babičky a dědečky naučily spoustu nových básniček, písniček i velikonočních koled, za které byly 

odměněny velkým potleskem a spoustou dobrot. Přivítala je tu paní starostka Michaela Matoušková, 

které se vystoupení také moc líbilo, a divila se, co se všech- no děti dokázaly naučit!!  

Jsou to naše šikulky, které se už mohou pomalu začít připravovat na další vystoupení, kde se budou 

loučit se školkou… takže je čeká spousta práce!!!! 

     24. duben byl dnem „Otevřených dveří“. Do školky si chodili pro přihlášky rodiče dětí, které nástup 

do školky teprve čeká. Mohli se tak společně se svými dětmi porozhlédnout, jak to u nás vypadá, co děti 

čeká a taky na jaké hračky se mohou těšit. Vyplněné přihlášky pak odevzdají u zápisu 7. května. 

     Pro naše maminky nám zajistila fotografie naše ochotná a šikovná p. Vendulka Šoltová.  

Vyfotila  i mladší sourozence, kteří ještě do školky nechodí. Krásné fotky tak potěší ne jednu maminku 

k jejich svátku … 

     A protože máme ve školce moc rádi sport, musíme se pochlubit i tím, že jsme začali jezdit do Kutné 

Hory na předplavecký kurz. Naše předškolní děti se konečně dočkaly a ještě 8 lekcí se budou moci cákat 

ve vodě místního bazénu. Sportu zdar!!!!! 

Lenka Fidlerová 
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Z našich akcí 

Mezinárodní spolupráce 
 

Penpal – kamarád na dopisování 
 

     V měsíci říjnu jsem kontaktovala na stránkách pro„Inovativní výuku angličtiny“ 

paní učitelku Nataschu 

Bolognu ze San Marina, která měla zájem 

navázat mezinárodní spolupráci mezi naší  

a její školou. Natascha má 2 skupiny studentů, 
v jedné existuje 19 žáků a ve druhé 14 z 5. a z 

 6.třídy. Úroveň angličtiny není zatím vysoká, 

v základní škole mají jen 2 hodiny angličtiny 

týdně. Nicméně tento projekt - Penpal, vidí 

jako důležitý, aby žáci pochopili, jak užitečné 

je naučit se jazyk a jak zábavné a zajímavé 

může být setkat se s jinými kulturami! 

     V hodinách Informatiky v 5. B a 6. tř. jsme 

proto vytvořili prezentace o naší škole a zemi 

v anglickém jazyce a navázali spolupráci 
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s italskou školou z Montegiardino a Fiorentino. Vše jsme ukládali na úložiště Padlet (naše společné 

úložiště pro obě partnerské školy). Prezentace jsme si společně v hodinách informatiky pouštěli, 

překládali a dozvídali se mnoho zajímavého o naších kamarádech ze San Marina a oni zase o nás. 

     Po půl roce jsme v komunikaci a spolupráci postoupili dále, žáci si vyměnili emailové adresy (školní 

emailové adresy) mezi sebou a spolupráce dále pokračuje již prvními pokusy o konverzaci v anglickém 

jazyce mezi samotnými žáky. I nadále v hodinách informatiky si vždy sdílíme své nové poznatky, 

novinky a zajímavosti, které se po týdnu od svých kamarádů žáci dozvědí. 

     Uvidíme, jak dlouho bude probíhat tato komunikace mezi žáky, a co zajímavého se dozví od svých 

italských spolužáků. 

Mgr. Naďa Doubravová 

 

 

  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Adventní výlet na Potštejně 

 

     Poslední týden před Vánocemi se žáci třetích tříd vydali na adventní výlet na zámek Potštejn. Cesta 

autobusem uběhla poměrně rychle a my se těšili, co pěkného zažijeme. Měli jsme možnost putovat 

nebezpečnou cestou do Betléma, kde se narodil Ježíšek. Nemuseli jsme se však bát, protože jsme byli 

nejen stateční, ale také nás provázel anděl Ariel, který nás před bez nebezpečím chránil. Prošli jsme 

spolu s Barunkou dlouhou pouť, potkali jsme na ní i Tři krále, kteří se k nám přidali, abychom na konci 

naší cesty spatřili jesličky a v nich Josefa, Marii a Ježíška. Společně jsme si zazpívali tu nejznámější 

koledu Narodil se Kristus Pán. V zámecké cukrárně jsme se pak posilnili vánočním čajem a cukrovím  

a pak jsme se vydali na vánoční světelnou výstavu a viděli i Betlém v životní velikosti.  

Dokonce i tajemný zvoneček nám zazvonil, aby se mohla vyplnit naše tajná přání. Nakonec jsme 

nakoupili drobné dárečky pro naše milé a nastal čas odjezdu.  Tento krásný výlet nám jistě připomene  

papírový betlém, který jsme si každý odvezli na památku. Byl to krásný výlet, který nás jistě naladil tou 

správnou vánoční náladou.                                        

Mgr. Michaela Nováková, Mgr. Miroslava Nedbalová 
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Lyžařský výcvikový kurz 
6. – 11. 1. 2019 - Penzión Lesní Zátiší -  Benecko 

 
     Dvacet tři žáci sedmé, osmé a deváté třídy vyjeli na lyžařský kurz do Benecka v Krkonoších necelý 

týden po Novém roce. Pedagogický doprovod vytvořili Brigita Stloukalová jako vedoucí kurzu, Zdeněk 

Horálek a Jiří Karvánek z TJ Sokol Řečany nad Labem. 

     Počasí sice nebylo slunečné, ale zato chumelilo, chumelilo a chumelilo a jediná změna, která během 

našeho pobytu přišla, byla, že začalo chumelit ještě víc. Zažili jsme tedy nádhernou zimu – čerstvý 

prašan, do kterého jsme skákali po hlavě jako do vody. Někteří z nás takovou zimu zažili poprvé 

v životě. Lyžařské podmínky byly tedy vynikající, dobře se padalo, ale rolby nestíhaly svahy upravovat, 

takže odpoledne už byla sjezdovka vhodná spíš pro zdatnější lyžaře. K dispozici jsme měli sjezdovku 

přímo u penziónu, na které jsme jezdili sami. Ale pokročilejší lyžaři chodili na sjezdovky do Skiareálu. 

Nejvíce si letos užili sedačkovou lanovku. Závěrečný závod jsme však vzhledem k neupravené 

sjezdovce nedokončili. 

     Třetí den jsme strávili na běžkách – dokonce i ti, kteří vlastní běžky neměli, dostali příležitost  

si novou aktivitu vyzkoušet na běžkách zapůjčených ze školy. Podnikli jsme dokonce krátký výlet  

(2 km) na rozhlednu Žalý. 

     Každý večer jsme rovněž pořádali společná setkání, při kterých jsme si hodnotili uplynulý den  

a plánovali činnosti na další. Dva večery jsme věnovali přednášce o pobytu a bezpečnosti na horách  

a nezbytné výstroji a výzbroji. Jeden večer si žáci sami řídili společenský soutěžní program, který jsme 

ohodnotili jako velmi povedený. Na závěr jsme všechny účastníky ocenili diplomem za to, co jim šlo 

nejlépe. 

     Bydlení v penziónu Lesní Zátiší bylo o něco skromnější, ale rodinné. Žáci měli možnost zažít pobyt 

v horské chalupě, a i to bylo pro některé poprvé. Plánujeme příští rok kurz v této podobě opakovat. Snad 

i se sněhem. 

Mgr. Brigita Stloukalová 
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Čtenářský klub 

 

     I v letošním školním roce začal na naší škole pracovat Čtenářský klub. Kroužek navštěvuje 18 žáků 

1. - 5. tříd. U dětí se snažíme rozvíjet čtenářskou gramotnost. Seznamujeme je s různými žánry a tituly 

dětské literatury, ale i s autory a ilustrátory knih. 

     V úterý 15.1. 2019 jsme mezi nás pozvali pí.spisovatelku Jaroslavu Paštikovou, autorku knihy Jak  

se rodí bráškové. Beseda se všem moc líbila. 

Mgr. Jana Vohralíková, Mgr. Marcela Banková 
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Záhadná a drsná Namibie 
 

     Ve středu 13. února jsme si vyučování zpestřili cestovatelským zážitkem manželů Motani, kteří  

si pro žáky I. stupně připravili pásmo o Namibii. 

     V průběhu devadesáti minut jsme zaujatě sledovali krásné fotografie i videa ze země, jejíž jméno 

v překladu znamená „Země, kde nic není…“ a museli jsme uznat, že to rozhodně není pravda. 

     Napjatě jsme vyslechli poutavé vyprávění o pobřeží koster, přiblížili jsme se k největším dunám 

světa, ocitli jsme se uprostřed růžových hejn plameňáků, obdivovali jsme mlaskavou řeč Křováků  

i účesy a tance dalších kmenů, které na tomto divokém místě Afriky žijí. 

     Kdo dobře poslouchal, mohl na závěr ve znalostním kvízu získat i drobné odměny. 

     Tato horká africká země nás zkrátka uchvátila. 

        Mgr. Veronika Danielová 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Anglické představení Lazy Goat 
 

     V pondělí 18. února se žáci třetích tříd vydali  

do Pardubic na divadelní představení s názvem Lazy Goat. Jednalo se o divadlo, kdy polovina 

představení byla provedena v anglickém jazyce. Žáci se na toto představení připravovali již týden 

dopředu pomocí pracovních listů a poslechových cvičení. Během vystoupení měli možnost slyšet 

spoustu anglických slovíček, písní, ale také frází, ty složitější byly překládány do češtiny. Přestavení 

bylo velmi vtipné, takže jsme se všichni dobře pobavili. Po návratu do školy jsme ještě v angličtině 

vypracovali poslední pracovní list, kde jsme zopakovali daná slovíčka a vzpomínali,  

co hezkého jsme zažili. Toto představení pro nás bylo jistě velmi cennou zkušeností.    

   

Mgr. Michaela Nováková, Mgr. Naďa Doubravová, 

                                                                                                              Mgr. Miroslava Nedbalová 
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Cassie Bartlett z USA  

na naší škole 
 

     V pátek 22. 2. 2019 naši školu navštívila 

Cassie Bartlett ze Seattlu (stát Washington) 

v USA. Cassie  v současné době vyučuje 

anglický jazyk na Gymnáziu Přelouč  

a do naší školy by měla pravidelně dojíždět  

do hodin anglického jazyka jednou za měsíc. 

     První den s Cassie proběhl ve všech třídách 

na druhém stupni a v jedné z hodin se s ní 

seznámili i žáci ze čtvrté třídy. Žáci  

i Cassie se vzájemně představili a poté  

se mohli vzájemně ptát na různé otázky  

– a že jich bylo! V některých třídách Cassie 

zpestřila hodinu i zábavnými hrami. Z reakcí 

žáků jsme viděli, že si hodinu velmi užili  

a všichni se těšíme na její další návštěvu. 

           

Mgr. Kateřina Bačkovská 
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Program Edison 
 

     Díky vstřícnosti Gymnázia Přelouč jsme ve středu 

27. 2. 2019 měli možnost navštívit tuto školu, kde právě 

probíhal program zvaný Edison. Jedná se o program, 

kde studenti z různých zemí představují v anglickém 

jazyce svou rodnou zemi, její jazyk, kulturu a zvyky. 

Prezentaci nám předvedli Maria z Chile, Keisha 

z Austrálie, Jorgi z Indonésie a Maja z Ruska. Žáci 

mohli během celého dopoledne klást otázky, zapojovat 

se do připravených aktivit a postupně ztráceli ostych 

z komunikace v anglickém jazyce. Zjistili, že domluvit 

se v angličtině není nemožné a porozumět je celkem 

snadné. 

     Jsme velice rádi za tuto možnost pro naše žáky  

a budeme se snažit v podobném duchu pokračovat. 
          

 

Mgr. Kateřina Bačkovská, Bc. Zdeněk Horálek 

 

Beseda s policií 
 

     V průběhu února a března se ve čtvrté třídě objevil člen Městské policie v Přelouči pan Slavík. 

Důvodem návštěvy byla beseda na téma dopravních předpisů. Důležité informace získané od odborníka 

budou děti  potřebovat v květnu ke zdárnému složení teoretické  

i praktické zkoušky z dopravních předpisů a jízdy na kole. Již nyní si mohly nejen zopakovat  

a připomenout názvy dopravních značek, ale i řešení některých situací, které je čekají na silnici. 

     Pokud toto všechno zvládnou na daný počet bodů, stanou se na právoplatnými držiteli řidičských 

průkazů. Držte dětem prosím palce! 

     Šťastnou a hlavně bezpečnou jízdu nám všem! 

 Mgr. Jana Vohralíková 
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Chemická olympiáda 
 

     Dne 5. 3. 2019 proběhlo ve SPŠCH v Pardubicích okresní kolo  "Chemické olympiády - kateg.D". 

Z původních 21 pozvaných žáků 9. tříd a odpovídajících studentů víceletých gymnázií se nakonec 

soutěže zúčastnilo 18 soutěžících - 6 gymnazistů a 12 žáků ZŠ. Naši školu reprezentovali 2 žáci 9. třídy. 

Nejdříve řešili teoretické otázky zaměřené na plynné látky kolem nás a pak v laboratoři při pokusech 

tyto látky připravovali a dokazovali. Při splnění více jak poloviny bodů v obou částech se mohli stát 

úspěšnými řešiteli a to se oběma našim soutěžícím povedlo. Získali jsme 10. a 16. místo.  

Před soutěžícím na 10. místě byli 4 studenti z gymnázia - Pardubice, Dašická. Kromě nás již žádná 

mimopardubická škola nesoutěžila. Oběma našim žákům děkujeme za úspěšnou reprezentaci školy 

v nelehké soutěži.                                                                                 

Mgr. Jana Záleská 

 

Řečanský slavík 
 

     S pomalu blížícím se jarem a návratem stěhovavých ptáků jsme už nedočkavě očekávali i přílet 

„slavíka“. Ne však obyčejného, ale toho našeho-řečanského. 

To je totiž název pěvecké soutěže, která je již na naší škole pevně zakořeněna a pravidelně se pořádá 

v jarních měsících. Pilně se na ni připravují žáci 1. i 2. stupně. Vybrat vhodnou písničku není vždy 

jednoduché. 

     Letos se soutěž uskutečnila v pátek 8. března a hlavním organizátorem byla paní učitelka Nováková, 

která se postarala o zajištění techniky, doprovodů i průběh generálních zkoušek. Poděkování ale patří 

všem pedagogům, kteří např. usedli v porotě, zajistili a připravili odměny, diplomy a ve svých 

vyučovacích hodinách s dětmi vystoupení trénovali. Bez jejich pomoci by se toto pěvecké klání konat 

nemohlo. A tak tedy v pátek v 9 hodin vše vypuklo. 

 

Soutěžilo se v následujících kategoriích: 

Jednotlivci: 1.-3. třída / 4. – 5. třída / 6. – 9.třída 

Dua: 1.-3. třída / 4. – 5. třída / 6. – 9. Třída 

 

     Porota bodovala každé vystoupení stupnicí 1-5 a vždy jedno bodování bylo tajné, abychom soutěžící 

i malé posluchače udrželi v napětí. Nebylo to snadné rozhodování. Zpěváci byli na své vystoupení dobře 

připraveni a i když u některých svou roli sehrála tréma nebo zkrátka nedokázali písničku zazpívat zcela 

čistě, stejně si získali velký potlesk publika, které se často nechalo strhnout a zpívalo s vystupujícím. 

Zazněly písně lidové i umělé, písničky z pohádek i skladby od známých interpretů – Freddie Mercury, 

Lady Gaga, Imagine Dragons.. 

     Zvítězit však může jen jeden- podle našich pravidel jsme vyhlašovali vždy 1. - 3. místo v každé 

kategorii. Nejlepší umístění získali následující soutěžící: 

 

Jednotlivci      Dua 

1. - 3. třída                1. – 3. třída 

1. m. Karolína Obešlová                                           Natálie Nováková, Kamila Rychtaříková 

2. m. Jana Vyskočilová                                             MagdalenaListoňová, Karolína Chvojková 

3. m. Natálie Nováková                                            Tomáš Pavlík, Míra Richter 

 

 4. – 5. třída                4. – 5. třída 

1. m. Valentýna Vaňková                                         Karolína Velčovská, Ema Žáková 
2. m. Tomáš Přikryl                                                  AliceUrválková, Kateřina Radilová 
3. m. Jolana Machková                                            Šárka Mansfeldová, Eliška Kohoutková 
 



 17 

6. – 9. třída               6. – 9.  třída 

1. m. Zuzana Richterová                                         Sandra Brandová, Nicol Hlaváčková 
2. m. Barbora Chládková                                        Adéla Žáková, Zuzana Richterová 

3. m. Nicol Hlaváčková                                          AnnaNováková, Tomáš Rejduga 
 

    Gratulujeme všem vítězům. Uznání si ovšem zaslouží všichni soutěžící, kteří měli chuť ukázat své 

hudební umění a s odvahou se postavili před své spolužáky. 

Již nyní se těšíme na další ročník. 

         Mgr. Veronika Danielová 

 

Sluníčkový den  
 

     Žáci 1. třídy si zažili své úplně první veřejné vystoupení před obyvateli 

Komunitního domu v Řečanech nad Labem. Každý se naučil nějakou veselou 

básničku od Jiřího Žáčka. Recitace doplnily písničky s jarní tematikou. Děti také 

vyrobily sluníčková přáníčka, která hned babičkám z KODUSU rozdaly. 

Vystoupení se prvňáčkům povedlo. Odměnou jim byla nejen pochvala paní 

starostky a úsměv na tvářích všech posluchaček, ale také velký pytel bonbonů a 

sladkostí, které budou mlsat ještě hodně dlouho. 

          Mgr. Marcela Banková 

 
IQLANDIA v Liberci  

 

     V pondělí 11. 3. 2019 navštívili žáci 

z druhého stupně IQLANDII v Liberci – 

moderní science centrum, kde se vědou mohou 

bavit děti i dospělí. Žáci si mohli vyzkoušet 

např. gyroskop, zažít zemětřesení, vichřici či 

pocity slepce při vstupu do neznáma, vidět 

Teslův transformátor, projít si cestu do středu 

Země s expozicí hornin a minerálů, získat 

poznatky o fungování lidského těla a mnoho 

dalšího. V neposlední řadě jsme navštívili 

i planetárium, kde nám zkušeným lektorem byly 

předány informace o zrození vesmíru, vzniku  

i zániku galaxií, planet a hvězd. 

       

Bc. Zdeněk Horálek, Mgr. Kateřina Bačkovská 

 
Den naruby 

 

     17. března žáci 9. třídy společně se školním parlamentem uspořádali Den naruby. Každý rok v tento 

den mají žáci 9. třídy možnost vžít se do role učitelů a vyzkoušet si, co vše to obnáší. Někteří se 

připravovali svědomitě již několik dní dopředu, jiní svoji přípravu nechali opravdu na poslední chvíli, 

ale nakonec se vše podařilo, jak mělo.  

Mgr. Kateřina Bačkovská 

A takto zhodnotili tento den někteří z nich: 
…Celý den byl dobře připravený a zajímavý. A my jsme si vyzkoušeli, co učitelky a pan učitel musí po 

nás číst a luštit, co jsme napsali. A jaký to je, když otravujeme… 
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…Zjistil jsem, že práce učitelů nekončí odchodem ze školy, ale spoustu věcí musí připravovat doma. 

Zajisté musí mít pevné nervy, protože nevím, jak jinak by zvládali všechny neposlušné žáky…. 

 

…Líbilo se mi to. Užila jsem si to, ale jeden den mi asi stačil. Některé děti byly hodné a spolupracovaly, 

ale některé byly otravné a vyrušovaly…. 

 

…Všichni jsme si pomáhali. Byl to super den. Myslím, že i děti z toho měly dobré pocity jako my…. 

 

…Den naruby se mi líbil, byla to zábava, ale učit pořád bych určitě nechtěla…. 

 

…Deváťáci si mohou vyzkoušet, jak náročné může být zkrotit třídu divokých dětí. Jak nepříjemné je, 

když se připravujete na hodinu, a žáci vás nakonec neposlouchají a vyrušují. Já jsem si Den naruby 

naštěstí moc užila. Všechny třídy spolupracovaly, i když bylo občas potřeba zjednat si pořádek…   

 

…Za nás jako devátou třídu to bylo rozhodně super, protože jsme si zkusili, jak se cítí učitelé, když učí 

nás. Proto jsme si dávali záležet na tom, aby to ty, které zrovna učíme, bavilo a měli z toho dobrý pocit 

oni i my… 
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Hledáme nejlepšího mladého chemika ČR 
 

     Dne 20. března 2019 se v pardubickém ABC klubu uskutečnilo slavnostní 

vyhlášení výsledků 12. ročníku regionálního kola soutěže o nejlepšího mladého 

chemika. Klání se zúčastnilo téměř 6000 žáků devátých tříd ze 178 základních 

škol 5 krajů: Pardubického, Královéhradeckého, Libereckého, Středočeského  

a Kraje Vysočina. I my jsme měli ve finále regionů svého zástupce z 9. třídy, 

který z původního 28. místa v teoretické části dokonce po praktické části 

v laboratoři SPŠCH v Pardubicích postoupil až na 23. místo. Vzhledem k tomu, 

že tato soutěž probíhá pod patronátem Svazu chemického průmyslu ČR a za podpory MŠMT, jsou ceny 

od sponzorů pro soutěžící velmi zajímavé. Vítěz tohoto kola z Poličky získal tablet, druhý v pořadí 

z Velkého Oseka zase chytrý telefon a třetí ze ZŠ Štefánikova  z Padubic elektronickou čtečku. 

Hodnotné odměny čekaly na všech 30 finalistů. Náš účastník si kromě velké sportovní tašky přivezl 

domů i nová sluchátka, nabíječku do auta a další ceny, které využije. Soutěž ale ještě nekončí. Prvních  

6 jednotlivců postupuje do celostátního finále, které proběhne 11. června v prostorách Fakulty chemicko 

– technologické Univerzity Pardubice. Blahopřejeme našemu soutěžícímu k pěkným výsledkům  

a možná, že některý z našich žáků v příštích letech naváže na jeho úspěch a nebo se propracuje dokonce 

do celostátního finále jako naše žákyně, která nyní studuje chemii a tematiku na Univerzitě v Hradci 

Králové.                         

Mgr. Jana Záleská 

Návštěva knihovny 
 

     22. 3. 2019 se zúčastnili žáci 4. třídy besedy v Městké knihovně v Přelouči.  

Program  Záhada je můj živel byl zaměřen na dětskou detektivní literaturu a dobrodružnou četbu. Cílem 

bylo oživit zájem o četbu. Čtení bylo propojeno s dílnou i s procvičováním schopností dětí vyprávět 

přečtený text. 

Mgr. Jana Vohralíková 

 

  

 
Soutěž Matematický klokan 

 

Dne 22. března se žáci 2.- 9. ročníku naší školy zúčastnili soutěže Matematický klokan. 

Matematický klokan je matematická soutěž původem z Austrálie, která se v současnosti organizuje ve 

více než třiceti zemích světa včetně České republiky. 
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Nejúspěšnějšími klokany z každé třídy jsou: 
 

2. třída Pavlína Hladíková 

3. A Veronika Vondrušková 

3. B Matěj Starovojtov 

4. třída Jan Sobotka 

5. A Veronika Kasalová 

5. B  Alena Machovcová 

6. třída Anna Nováková  

7. třída  Barbora Bačkovská 

8. třída   Jana Machovcová 

9. třída   Tomáš Pazderka 

 

V okresním kole se Tomáš Pazderka umístil na vynikajícím 6. místě. 

Mgr. Hana Valentová 

Pythagoriáda 
 

     Ve dnech 4. a 5. dubna se žáci 5.– 8. třídy zúčastnili matematické soutěže Pythagoriáda. 

Každé zadání se skládá z patnácti příkladů na prostorovou představivost a logické uvažování. 

 

Nejlepšími řešiteli z každé třídy jsou: 

5. třída:     Jolana Machková a Alena Machovcová  

6. třída:     Samuel Kadavý  

7. třída:     Barbora Bačkovská a Matouš Beran  

8. třída:     Jana Machovcová  

 

Do okresního kola postupují: Jolana Machková, Alena Machovcová a Jana Machovcová. 

 

Mgr. Hana Valentová 

 

               Myšáci opět stříbrní! 
 

     V pondělí 8. dubna opět vyjeli zpěváčci z Řečan bojovat  

o cenné kovy. Zúčastnili jsme se jako každý rok Krajské 

přehlídky dětských pěveckých sborů, která se konala 

v Chrudimi. Výkony sborů hodnotila tříčlenná odborná porota. 

Soutěžní klání bylo napínavé až do konce. Po vystoupení všech 

účinkujících následoval odborný seminář pro sbormistry, kde 

jim byly uděleny cenné rady, jak pokračovat se svými svěřenci 

dál.  

    A jak to nakonec dopadlo?  Myšáci zazpívali moc krásně, 

hezky se usmívali, porotě se velmi líbili, proto si vyzpívali 

stříbrné pásmo. Všichni jsme měli velkou radost, že se nám  

i letos na soutěži zadařilo. Domů jsme si odvezli diplom  

a společnou fotografii na památku.  

Při vystoupení na velikonočním jarmarku děti ještě obdržely  

i medaile, které si právem zasloužily.  

Tak vzhůru do další práce a těšíme se s vámi v zimní sezóně opět na slyšenou.  
    

Mgr. Michaela Nováková 
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                  Den Země 2019 
 

     Oslavy Dne Země proběhly na naší škole 11. dubna. V hlavním programu 

s názvem“Smysly zvířat“ pan Pelikán z Obory Žleby účastníky seznámil 

s několika zvířaty a upozornil na jejich výborně vyvinuté smysly. Měli jsme 

možnost pohladit si ježka i hada, prohlédnout si zuby netopýra, pozorovat let 

poštolky a sovy pálené a po rukou, jak po překážkové dráze, nám běhal velký 

šváb. 

     V dalším programu byly připraveny úkoly, kde jsme si vyzkoušeli naše 

smysly. Školní družina připravila výtvarnou dílnu a každý návštěvník si odnesl pěkný obrázek. 

     Na závěr měli všichni možnost napsat svůj slib pro planetu Zemi. Na lístečcích bylo napsáno 

nejčastěji, že děti budou třídit odpad, chránit přírodu, sbírat odpadky. Pouze na jednom lístečku se 

objevilo šetření vodou a potravinami. 

     Odpoledne se opravdu vydařilo. Peníze vybrané na vstupném použijeme k nákupu odměn na Den 

Země 2020. 

                           Ing. Andrea Pušová 
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Plavecký výcvik 
 

     Od února do dubna se žáci 3. A, 3. B a druhé třídy účastnili plaveckého 

výcviku. Celkem dvacet lekcí probíhalo v plaveckém bazénu v Pardubicích. 

Žáci byli rozděleni do čtyř skupin podle svých plaveckých schopností.  

     Během výcviku naši plavci navštívili dvakrát zábavný aquapark. 

Zdatnější plavci se také zapojili do plaveckých závodů a nejlepší tři z každé 

třídy byli odměněni medailemi.  

     Každý účastník si odnesl „Mokré vysvědčení“, kde bylo zapsáno, co se 

během kurzu naučil. 

 

Ing. Andrea Pušová 
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Velikonoční jarmark 
 

     16. dubna se v budově ZŠ a MŠ Řečany nad Labem konal velikonoční jarmark, který připravili  

ve spolupráci s učiteli a rodiči žáci I. i II. stupně. Do přípravy se zapojila také všechna oddělení školní 

družiny, keramický kroužek a kroužek Dovedné ruce. 

     V úterý se tak otevřely dveře školy pro širokou veřejnost a na zahájení celého odpoledne zazpíval 

pěvecký kroužek Myšáci pod vedením paní učitelky Novákové. 

Po vystoupení už na všechny příchozí čekala lákadla ve formě voňavých perníčků i jiného sladkého  

a slaného pohoštění. K tomu nechyběla káva nebo čaj. Třídy a prostory chodeb se proměnily v malé 

„krámky“ v nichž žáci, učitelé i rodiče nabízeli a prodávali neskutečné množství krásných jarních 

dekorací. Výběr byl opravdu veliký- malované i krajkové kraslice, zajíčci, velikonoční závěsy  

a zápichy, jarní svícny, pletené pomlázky, keramické ozdoby…. 

     Nikdo neodcházel s prázdnou, a kdo si chtěl vyzkoušet svoji zručnost, mohl navštívit i malé tvořivé 

dílny. 

     Výtěžek celého velikonočního jarmarku bude opět použit na financování školních akcí našich žáků.  

Velké poděkování patří všem rodičům i prarodičům, kteří se do této akce zapojili. Také díky nim jsme 

všichni prožili velice milé a příjemné odpoledne. 

       Mgr. Veronika Danielová 
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Žitava 2019 
 

     Již několikátý rok pravidelně využíváme 

nabídek Goethe-Zentra Pardubice, které 

připravuje pro žáky základních i středních škol 

rozmanitá představení a workshopy, které jsou 

zaměřeny na německý jazyk. 

Na duben byla připravena divadelní expedice  

do německého městečka Žitava. Protože jsme se  

jí účastnili minulý rok a mezi žáky měla velice 

kladné hodnocení, přihlásili jsme se i letos. 

     Tak se 2. dubna vypravilo 8 žákyň 9. a 8. třídy 

do Žitavy, města ležícího v trojmezí Německa, 

Česka a Polska. Co vše bylo na programu? 

     Nejprve nás uvítalo divadlo Gerharta 

Hauptmanna, které si pro nás připravilo muzikálové představení Derkleine Horrorladen. Děj bych mohla 

přirovnat k našemu známému filmu Adéla ještě nevečeřela. I zde hlavní roli hrála masožravá květina, 

která měla stále hlad a toužila po lidské krvi…Jednalo se tedy o veselý „horor“ s nadsázkou. Hrálo se  

a zpívalo samozřejmě v němčině. 

Po představení jsme se vydali na prohlídku pamětihodností Žitavy, o kterých jsme si řekli nebo přečetli 

mnoho zajímavostí. Viděli jsme květinové hodiny, radnici, Marsovu kašnu i kostel sv. Jana. V něm jsme 

si nenechali ujít výstup na vyhlídkovou věž, ze které jsme měli Žitavu i její okolí jako na dlani. Díky 

krásnému počasí jsme viděli opravdu daleko. 

     Protože bylo krátce před Velikonoci, květinové obchůdky s nádhernou výzdobou byly snad opravdu 

na každém rohu. Děvčata dostávala různé úkoly. Měla se např. zeptat na cestu nebo zjistit, co v určitém 

obchodě prodávají a informovat ostatní…. samozřejmě německy . Vyzkoušela si i nákupy v němčině 

apod. 

     Po necelých 2 hodinách v centru města jsme už spěchali zpět do divadla, kde byl připravený 

divadelní workshop. Při něm jsme si měli vyzkoušet roli herců, zkusit zahrát pocity, myšlenky, lidské 

vlastnosti. Tady se již ukázala nutnost alespoň trochu německy rozumět, mluvit a umět reagovat. 

     Po workshopu jsme měli ještě chvíli čas, tak jsme zašli do pěkného pekařství spojeného s cukrárnou 

v historickém jádru Žitavy a odměnili jsme se na závěr celého dne voňavou pochoutkou. 

V 17,30 jsme už opět seděli v autobuse a náš krásný den v Žitavě se nachýlil ke konci 

     Věřím, že zážitky v nás ale ještě dlouho zůstanou. 

Mgr. Veronika Danielová 
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                        Mléčné koše 

 

     V dubnu jsme využili nabídky doprovodných opatření, 

která připravila firma Laktea, o.p.s. 

S touto firmou spolupracujeme v rámci projektu dotované 

školní mléko. 

     Každá třída naší školy obdržela před Velikonocemi 

zdarma mléčné produkty (plátkové i tavené sýry, proteinové 

jogurty, tvarohy, ochucená mléka 

apod.) Bylo jen na nás, jak s produkty 

naložíme. Některé ze tříd si udělaly 

společnou ochutnávku, jiné pak 

výrobky použili k přípravě malého 

občerstvení nebo si žáci jednotlivě 

vybrali, které mléčné výrobky mají rádi 

a ty pak obdrželi. 

     Snažili jsme se o to, aby žáci 

pochopili, že vápník a protein jsou pro 

lidský organismus nesmírně důležité 

složky potravy. 

     

 Mgr.Veronika Danielová 
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Výsledky okresních kol biologických olympiád 
 

     V první polovině měsíce dubna tradičně probíhají okresní kola 

biologických olympiád. Žáci, kteří chtějí do nich postoupit, musí 

ve školním kole absolvovat test, laboratorní úkol a poznávání 

vybraných rostlin a živočichů, ale navíc si musí vybrat jeden  

ze samostatných úkolů. Ten pak delší dobu zpracovávají  

a výsledky svého zkoumání v písemné formě předkládají 

hodnotící komisi v DDM Delta v Pardubicích. 

     Nejdříve soutěžili 10. 4. 2019 mladší žáci 6. a 7. tříd, tedy kategorie D. Tam nás reprezentoval pouze 

jediný žák ze 7. tř., který v konkurenci 23 soutěžících a z toho 7 gymnazistů skončil na pěkném 7. místě. 

Vítězka získala celkem 114 bodů a on jen o 19 bodů méně tj. 95 a stal se úspěšným řešitelem 

olympiády. 3 gymnazisté z Pardubic z Dašické a 1 z Holic skončili až za ním. 

     Dne 16. 4. 2019 pak proběhlo i kolo těch starších, žáků 8. a 9. tříd, tedy kategorie C. Zde jsme měli  

2 zástupkyně 9. tř. Společně s nimi se v DDM Delta sešlo 17 soutěžících, z toho 6 gymnazistů. Jedna 

z našich soutěžících, která soutěžila letos poprvé, se umístila na krásném 6. místě. Měla pouze  

o 12 bodů méně než vítězka z gymnázia v Dašické a byla úspěšnou řešitelkou olympiády. Za ní zůstali  

i 3 gymnazisté. Její spolužačka již nezopakovala svůj dobrý výkon z loňského roku a skončila  

na 17. místě. 

Výsledků našich zástupců si musíme o to více cenit, protože letos byla olympiáda zaměřena na meta-

bolismus látek v těle rostlin i živočichů, tedy na základní životní děje: trávení a zpracování potravy, 

dýchání, vylučování a rozvádění látek po těle a to jsou samy o sobě složité děje. Tato práce navíc se ale 

budoucím studentům vyplácí, protože jim pomáhá získat určitý bodový náskok u přijímacích zkoušek  

a může jim pomoci dostat se na vytouženou školu. Takže nám nezbývá než jim poděkovat a popřát další 

úspěchy ve studiu i životě. 

                                                                                                              Mgr. Jana Záleská 

 

 
 

Dne 25. dubna proběhlo na naší škole 2. kolo sběru starého papíru ve školním roce 2018/2019. 

Nasbíralo se okolo 11 800 kg papíru.                
 
 
 
 

UMÍSTĚNÍ TŘÍD VE SBĚRU STARÉHO PAPÍRU VE ŠKOLNÍM ROCE 2018/2019 

 
POŘADÍ TŘÍDA POČET ŽÁKŮ 

VE TŘÍDĚ 
MNOŽSTVÍ 

NASBÍRANÉHO 
PAPÍRU V KG 

PRŮMĚR 
 

V KG NA 1 ŽÁKA 
 

1. 2. 24 4534 188,9 

2. 4. 29 4001                 138,0 

3. 1. 24 2888,5 120,4 

4. 3.B 15 1536 102,4 

5. 6. 23 2240,5 97,4 
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6. 3.A 15 1377 91,8 

7. 7. 20 1497,5 74,9 

8. 9. 27 1887 69,9 

9. 5.B 16 1097,5 68,6 

10. 8.  28 1215,5 43,4 

11. 5.A 16 370,5 23,2 
 

VŠEM, KTEŘÍ DO SBĚRU PŘISPĚLI, DĚKUJEME. 

Poděkování patří všem žákům a žákyním, kteří pomáhali při nakládání sběru. 
 

 

REKORDMANI 

 
 

PRO KTERÉ PŘIPRAVUJEME 14. ČERVNA 2019 VÝLET DO SKANZENU 

V NASAVRKÁCH (BLIŽŠÍ INFORMACE BUDOU VČAS PÍSEMNĚ SDĚLENY)  

 
 

1. Laura S. 2.tř. 728,5kg 

2. Ema S. 1.tř. 721,5kg 

3. Zuzana J. 2.tř. 618,-kg 

4. Tereza Š. 6.tř. 559,-kg 

5. Samuel K. 6.tř. 546,-kg 

6. Tereza K. 2.tř. 516,5kg 

7. Lucie V. 4.tř. 507,5kg 

8. Václav Š. 2.tř. 495,-kg 

9. Matouš V. 4.tř. 444,-kg 

10. Adam M. 8.tř. 433,-kg 

11. Ondřej V. 2.tř. 430,5kg 

12. Laura K. 6.tř. 423,5kg 

13. Matyáš H. 3.A tř. 417,-kg 

14. Lukáš E. 4.tř. 402,5kg 

15. Anna Š. 3.B tř. 393,-kg 

16. Tomáš P. 9.tř. 383,5kg 

17. Josef Š.  4.tř. 366,-kg 

18. Dominik Š. 3.B tř. 358,5kg 

19. Tobiáš K.  2.tř. 346,5kg 

20. Jan K. 6.tř. 340,5kg 

21. Adéla V. 9.tř. 339,-kg 

22. Kristýna V. 4.tř. 325,5kg 

23. Natálie Š. 4.tř. 322,5kg 

24. Peter Š. 2.tř. 322,-kg 

25. Daniel S. 4.tř. 310,5kg 



 28 

26. Valentýna V. 5.B 307,5kg 

27. A. Flieger 4.tř. 292,5kg 

      O. Flieger 1.tř. 292,5kg 

27. Vojtěch D. 7.tř. 287,-kg 

28. Miroslav R. 1.tř. 282,5kg 

29. Natálie N. 4.tř. 277,5kg 

      Tereza N. 5.B 277,5kg 

30. Marek B. 1.tř. 274,-kg 

31. Eliška K. 7.tř. 273,-kg 

      Klára J. 3.A 273,-kg 

32. Barbora B. 7.tř. 272,-kg 

33. Jana D. 2.tř. 257,-kg 

 

Jiřina Andrlová 

  

Sběr víček pro Lucinku 
 

     V úterý 19. února si k nám naposledy přijela vyzvednout víčka Lucinka se svou maminkou. Víčka 

jsme pro Lucinku sbírali téměř 6 let! Ta je pak vozila s maminkou do sběrného dvora, kde za ně 

dostávala peníze na různé rehabilitace a zdravotní pomůcky. 

     Stačilo jen víčka z prázdných PET lahví, která byste obyčejně vyhodili do koše s lahvemi, dávat 

někam stranou a pak je jednou za čas odnést do školy. Tady je potom vybrali pověření členové školního 

parlamentu a sesypali je do velkých pytlů. Pak už mohla přijet Lucinka s maminkou, aby si víčka 

vyzvedla. A že jich vždy bylo! 

     Taková maličkost, ale když se dalo všechno dohromady, bylo toho opravdu hodně a Lucince  

to udělalo radost. 

     Chceme moc poděkovat žákům, kteří takto přispívali a pomáhali tak Lucince v boji s těžkou nemocí. 

       

Adéla Vaňková, 9. třída, členka školního parlamentu 

 

 

 

 
 


